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ČESKO: Fialova nová vláda se bude muset bez odkladu vypořádat s eskalací epidemické
krize. To, v jakém stavu naši zemi předává Babišův kabinet v demisi, se vůbec nelíbí
budoucímu šéfovi resortu zdravotnictví Vlastimilu Válkovi (TOP 09). Na svém facebooku jej
ostře kritizuje a sdílí své obavy z dopadů opětovně vyhlášeného nouzového stavu.

„Situace s pandemií covidu-19 není dobrá. Vláda dospěla k názoru, že z důvodu ohrožení zdraví
vyhlásí nouzový stav od půlnoci 26. listopadu po dobu 30 dnů,“ oznámil premiér Andrej Babiš (ANO)
ve čtvrtek po mimořádném jednání vlády s tím, že opatření jsou nezbytně nutná. „Podle našeho
názoru byly naplněny podmínky k vyhlášení nouzového stavu,“ doplnil.

Vláda tak rozhodla, že restaurace, bary či kluby budou muset mít od pátku zavřeno mezi 22.00 a
04.59 hod. Na veřejnosti nebudou lidé moci konzumovat alkohol. Zakázala také konání vánočních
trhů s výjimkou prodeje stromků a kaprů. Na kulturní představení, sportovní utkání a vzdělávací
akce bude moci od pátku maximálně 1000 osob, a to očkovaných nebo po covidu. Na další hromadné
akce typu oslav, večírků či plesů bude moci od pátku maximálně 100 lidí.

 

 

Současnou epidemickou krizi připisuje Válek jednoznačně na účet vládě v demisi, která nebyla
schopna řídit se predikcemi i doporučeními pětikoalice a včas reagovat. „Teď bohužel sklízíme
dopady toho, že vláda neudělala nutné a námi doporučované kroky na začátku podzimu,“ píše ve
svém facebookovém komentáři.

Opět si Babišův kabinet podle Válka počíná chaoticky. „Vláda znovu přijímá opatření ve zmatku a
nečekaně,“ pokračuje profesor Válek. Ještě v minulém týdnu premiér Babiš vyhlášení nouzového
stavu označoval za neaktuální.

Nyní Válek neskrývá obavy z toho, že nová opatření naopak lidi naženou do obchodních center, která
budou přeplněna, jelikož zůstávají paradoxně otevřená. „Doufejme jen, že nouzový stav není cesta,
jak opět rozjet nekontrolované nákupy mimo zákonný rámec,“ dodává.

Válek má za to, že žádný z kroků pro řešení epidemie covidu v Česku nevyžadoval zavedení
nouzového stavu. Nemělo by se jednat o drastická řešení, řekl před dvěma týdny novinářům
po společném jednání AntiCovid týmu koalice Spolu s týmem ministra zdravotnictví Adama Vojtěcha
(ANO). Především podnikatelé se nyní bouří, že kabinet Babiše tak rychle a nečekaně obrátil.
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